

RADA MIEJSKA

w Brześciu Kujawskim

PROTOKÓŁ

z posiedzenia:

- Komisji ds. Budżetu, Środowiska, Rolnictwa i Rozwoju Rady Miejskiej,
- Komisji ds. Społecznych, Oświaty i Porządku Publicznego;
- Komisji Uzdrawiskowej.

z dnia 13 grudnia 2022 r.

godz. 13.00

Proponowany porządek obrad:

- 1. Otwarcie obrad posiedzenia Komisji Rady Miejskiej, przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.**
- 2. Omówienie tematu dotyczącego składowania odpadów komunalnych w Machnacu i ewentualnej rozbudowy składowiska.**
- 3. Zakończenie obrad posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.**

Ad 1.

Otwarcia posiedzenia, stwierdzenia quorum oraz przedstawienia porządku obrad dokonał Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Środowiska, Rolnictwa i Rozwoju Pan Wojciech Orzarzewski /zgodnie ze statutem – przewodniczący obrad wybrany spośród wszystkich Przewodniczących Komisji/.

Lista obecności w załączeniu.

Przewodniczący obrad poinformował, że nie wpłynął wniosek o poszerzenie porządku obrad i poprosił poszczególne komisje o jego przyjęcie:

- Komisja ds. Budżetu, Środowiska, Rolnictwa i Rozwoju Rady Miejskiej porządek obrad przyjęła głosując 9 głosami „za”; wstrzymujących „0”, „przeciwnych „0”;
- Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Porządku Publicznego porządek obrad przyjęła głosując 9 głosami „za”; wstrzymujących „0”, „przeciwnych 0”;
- Komisja Uzdrawiskowa porządek obrad przyjęła głosując 5 głosami „za”, wstrzymujących „0”, „przeciwnych „0”.

Ad 2.

Pani Sylwia Wojciechowska Prezes Zarządu PGK „Saniko” Sp z o. o. omówiła funkcjonowanie składowiska informując, że aktualnie na składowisku nie powinno być uciążliwości wodorowej, jest zamknięty magazyn na zielone odpady, który będzie rozbudowany. Inne zbiorniki też zostaną rozbudowane co spowoduje, że uciążliwości wodorowe zostaną zmniejszone.

Pani Renata Olejniczak Sołtys Sołectwa Machnacz poinformowała, że fetor aktualnie jest bardzo uciążliwy.

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że czeka na dostawę nowych preparatów, fetor jest zawsze ten sam nie mają wpływu na to warunki atmosferyczne lub pora dnia, dalej Pani Sylwia Wojciechowska poprosiła o zgłaszanie gdyby był bardziej uciążliwy.

Radny Sergiusz Goździecki dodał, że fetor też jest na brzeskiej strefie.

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że będzie modernizacja składowiska będzie

Pani Sylwia Wojciechowska przekazała, że jest to proces długotrwały gdyż czekaliśmy na zebranie plonów ale płot został przesunięty i nasadzenia będą. Powierzchnia została zmieniona z uwagi na przepisy unijne.

Pani Sołtys dodała, że sołtysiem jest od 10 lat i nic nie jest robione w tym zakresie, nasadzenia miały być już kilka lat temu.

Radny Damian Adamski zwrócił uwagę na silosy biologiczne, z których jest bardzo uciążliwy fetor, zwrócił też uwagę na zwierzęta, które roznoszą resztki oraz problem z membraną.

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że potrzebne są membrany one zmniejszają uciążliwość wodorową.

Radny Damian Adamski dodał, że powodem tego jest otwarta przestrzeń i ten uciążliwy zapach się roznosi.

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że pracujemy nad biologiczną częścią, chcemy aby w przyszłości została zamknięta.

Radna Małgorzata Barańska zapytała czy jest monitoring jakości powietrza ?

Pani Przemysław Wojciechowski poinformował, że jest monitoring wyniki trafiają do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska i żadnych zgłoszeń o przekroczeniach nie otrzymujemy.

Radna Małgorzata Barańska dopytała jakie parametry są brane pod uwagę?

Pan Przemysław Wojciechowski odpowiedział, że nie pamięta.

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy są rozmowy o wybudowanie nowego składowiska poza gminą?

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że nie, przygotowujemy go do zamknięcia, jesteśmy na etapie konsultowania zamknięcia składowiska.

Radny Jan Stasiak zaproponował aby w momencie kiedy fetor będzie najbardziej uciążliwy zintegrować się razem z kontrolą.

Pani Sylwia Wojciechowska dodała, że należy zadzwonić jak będzie mocniejszy odór wtedy jest łatwiej sprawdzić z jakiego procesu pochodzi.

Przewodniczący RM Piotr Stanny powiedział, że spotkaliśmy się po czterech latach. Jako mieszkaniec Brześcia Kujawskiego uważam, że nie powinno być tak, że to mieszkaniec ma dzwonić jak jest uciążliwość. Poprosiło lepszą komunikację oraz o wyjaśnienie co oznacza zamknięcie składowiska. Następnie stwierdził, że ogrodzenie jest też dobrym rozwiązaniem gdyż nawet warunki atmosferyczne powodują, że nieczystości się przemieszczają. Rozumie też wnioski o nasadzenie drzew ponieważ powstanie naturalna bariera dla śmieci. Jednak fakt powstania składowiska spowodował, że jest większa intensywność przejazdu samochodów z odpadami. Wobec tego zapytał czy w budżecie spółki na 2023 zaplanowano środki na minimalizację sąsiedztwa składowiska, jeżeli tak to jakie działania konkretnie są zaplanowane? Uważa też, że wspólnie z samorządem Brześcia Kujawskiego w obszarze nasadzeń można podjąć wspólne działania ze spółką.

Pani Sylwia Wojciechowska poinformowała, że pojazdy są dwukomorowe i emisyjność dla środowiska jest mniejsza. Jeżeli chodzi o działania to postępowania przetargowe się przedłużają i na obecną chwilę nie ma żadnych konkretów.

Przewodniczący RM Piotr Stanny zapytał co po zamknięciu biologicznego składowiska?

Pani Sylwia Wojciechowska powiedziała, że zamknięcie biologicznego składowiska nie spowoduje zaprzestania gospodarowania odpadów biologicznych, a ustawa reguluje w jaki sposób będzie zamykane. Jednym z etapów, trzecim, funkcjonowania zakładu to etap zamknięty gospodarowania odpadów. Dalej dodała, że w Polsce powstają spalarnie odpadów, odbyły się wstępne rozmowy już w tej sprawie i jest to zadanie samorządów.

Pani Małgorzata Barańska zapytała o badanie odorowości, czy jest przeprowadzane, jeżeli tak to w jaki sposób a jeżeli nie to powinno być?

Pani Sylwia Wojciechowska powiedziała, że sprawdzi to.

Burmistrz Brześcia Kujawskiego Pan Tomasz Chymkowski poinformował, że kwestia nasadzeń była uregulowana w trakcie pozwolenia na budowę i jest tematem priorytetowym. Jeżeli chodzi o badanie wodoru to przychyła się do tego co powiedziała Radna Małgorzata Barańska. Odnośnie spalarni Burmistrz uważa, że aby pozyskać towar do spalania trzeba rozmawiać z kilkoma samorządami. Należy rozważyć na ile m. Machnacz będzie przydatny w obsłudze spalarni. Poprosił wobec tego panią Prezes aby porozmawiać w tym temacie z Prezydentem Włocławka. Trzeba rozważyć wszystkie kwestie chociażby to stanie się z opadami, które zostaną po spaleniu.

Pani Sylwia Wojciechowska dodała, że gdyby nie to, że czekalibyśmy na zebranie plonów to nasadzenia by już były. Jeżeli chodzi o spalarnie to część odpadów, które nadawałyby się do spalania byłaby zabierana. Dalej poprosiła też o wsparcie ze strony sołectwa, zaprosiła również radnych na wizję lokalną.

Radna Karolina Wojciechowska zapytała czy w momencie uciążliwego fetoru jest możliwość określenia co go powoduje?

Pan Przemysław Wojciechowski poinformował, że tak.

Burmistrz Brześcia Kujawskiego Pan Tomasz Chymkowski dodał, że mieszkańcy sołectwa będą oczekiwać konkretnych informacji dlatego poprosił o informację na temat działań w tym zakresie.

Przewodniczący RM Pan Piotr Stanny podziękował za zaproszenie na wizję lokalną, uważa, że najlepszym terminem będzie miesiąc marzec lub kwiecień, wtedy może będą już środki na krzewy i drzewa.

Pani Sylwia Wojciechowska uważa, że gmina ma wpływ na to co mieszkańcy wyrzucają, może spotkać się z mieszkańcami a jeżeli chodzi o budżet to są pod kontrolą Urzędu Miasta Włocławek.

Przewodniczący RM Piotr Stanny uważa, że nie jest prawdą, że gmina ma możliwość sprawdzania co mieszkańcy wyrzucają do pojemników. Tym bardziej, że odsetek sprawdzanych koszy jest niewielki.

Radna Karolina Wojciechowska dopytała czy mieszkańcy przez najbliższy miesiąc powinni odnotowywać kiedy jest odór?

Pan Przemysław Wojciechowski poinformował, że tak i mogą zgłaszać do niego.

Przewodniczący RM Piotr Stanny zaproponował aby odbyło się w późniejszym terminie kolejne spotkanie. Przewodniczący obrad Pan Wojciech Orzarzewski poprosił radnych z rejonu m. Wieniec o wsparcie Pani Sołtys.

Ad 3.

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za udział i zakończył posiedzenie Komisji o godz. 14.30.

Protokół sporządziła:

Anna Kłobukowska

